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Dagvaardiging  Staat  in
bodemprocedure  tegen  het
sluiten van de jacht op de
haas en konijn

Bijgaand  de  definitieve  en  reeds  aan  de  Staat  betekende
dagvaarding voor de bodemprocedure.

Door het overhandigen van een omvangrijke dagvaarding aan de
Staat is de NOJG, samen met de Jagersvereniging en de FPG
vandaag begonnen met de bodemprocedure tegen het sluiten van
de jacht op haas en konijn. De besluiten van de minister, de
beoordelingsmethode en de argumenten van de minister om tot
die besluiten te komen zullen door de rechtbank in Den Haag
 worden getoetst.

Er wordt naar gestreefd om vóór het volgende jachtseizoen een
uitspraak te krijgen, een garantie is echter niet te geven.

De volgende stap is dat de minister een schriftelijk antwoord
moet gaan geven op onze argumenten. Uiteraard houden wij u
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Nieuw  portaal  dejacht.nl  –
alles  wat  met  de  jacht  te
maken heeft

https://dejacht.nl/smaak

Om de jacht iets meer invoelbaar te maken voor de gemiddelde
Nederlander hebben we een ‘Portaal’ gemaakt met wat eerlijke,
realistische verhalen die een inkijkje geven in de praktijk.
Dit in de hoop wat vooroordelen weg te nemen, die er de
laatste 30 jaar door onze dierenvrienden ingepeperd zijn, maar
dan zonder weer in de versleten discussies te vervallen.

De verhalen zijn gegroepeerd in verschillende categorieën:
–    De jager en zijn jachtveld
–    Het veld in
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–    Niet geschoten – toch genoten
–    De jager en zijn hond
–    Seks in het veld
–    Meer mooie verhalen
–    Wildschade
–    Spannende gebeurtenissen
–    Of ziet u de jacht niet zo zitten?
–    De smaak van wild
–    De jachthoorn

Veel leesplezier onder de kertsboom !

Paul Bouwmeester

Ronde  tafel  gesprek  met
Tweede  Kamer  over  jacht;
Ecologen  in  Tweede  Kamer:
‘Baseer jachtbeleid op goede
cijfers’
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De cijfers waarop het besluit is genomen om de
jacht op de haas en het konijn te verbieden, zijn
onbetrouwbaar. Dat betoogden Paul de Vos, namens
de Wildbeheereenheid, en ecoloog Wim Knol, tijdens
een hoorzitting over de jacht in de Tweede Kamer.
„De cijfers komen van de vrijwilligers van Sovon“, stelde De
Vos. „Op landelijk niveau zijn die wel betrouwbaar, maar op
provinciaal  niveau  niet.“  In  veel  provincies  zijn  de
steekproeven te klein om valide te zijn, betoogde hij, en
bovendien telt Sovon juist niet in de gebieden waar veel hazen
voorkomen.

„Onbetrouwbare  tellingen  leiden  tot  onbetrouwbare  trends“,
voegde  Knol  daaraan  toe.  Hij  wees  erop  dat  de  Sovon-
vrijwilligers vooral overdag tellen, en hazen en konijnen als
‘bijvangst’ meenemen in de vogeltellingen waar ze in de eerste
plaats het veld voor ingaan. Maar die hazen en konijnen zijn
avond-  en  nachtdieren,  die  tevoorschijn  komen  wanneer  de
vrijwilligers alweer thuis zitten.

Knol pleitte ervoor om de tellingen van wildbeheereenheden ook
mee te nemen. „Die tellen in 90 procent van het land, Sovon
maar in één procent“, stelde hij. Bovendien tellen die ook ’s
avonds, volgens gestandaardiseerde protocollen, en met behulp
van apparatuur als infraroodcamera’s, die Sovon niet gebruikt.

Op een vraag waarom het CBS die tellingen dan niet meeneemt,
gaf  Knol  een  antwoord.  „Daar  heeft  ze  geen  opdracht  voor
gekregen“, vertelde die. „De regering heeft het CBS opgedragen
om de Sovon-tellingen te gebruiken“, stelde hij, „maar niet om
ook andere data mee te nemen.“

De eerste ronde van het gesprek was zo nogal eenzijdig. Een
spreker van Sovon (met de toepasselijke naam Rob Vogel) zou
ook deelnemen, maar kon er niet op tijd zijn vanwege een
treinstoring.



Michiel  Houtzagers,  bestuurder  bij  het  Zuid-Hollands
Landschap, wees erop dat Nederland een cultuurlandschap is, en
geen  natuurlandschap  dat  zichzelf  onderhoudt.  „In  een
cultuurlandschap moet je ingrepen doen om het in stand te
houden“,  zei  hij,  „en  het  beheren  van  de  wildstand  hoort
daarbij.“ Hij sloot zich impliciet aan bij de sprekers uit de
eerste ronde, en stelde dat voor een goed beheer goede data
nodig zijn. „Dat zijn niet enkel de cijfers“, stelde hij,
„maar ook wat je daaruit kunt afleiden.“

Wildlijst
Bestuurslid van Animal Rights Noor Evertsen en advocaat Marco
van Duin hadden weinig boodschap aan de validiteit van de
tellingen. Zij wezen op de Natuurbeschermingswet, die zegt dat
er  geen  dieren  mogen  worden  bejaagd  als  de  stand  van  de
instandhouding in het geding is. Op het moment staan er vijf
soorten wild op de wildlijst – haas, konijn, fazant, houtduif
en wilde eend – (en die mogen dus bejaagd worden), maar Van
Duin stelde dat rapporten van de WUR en van Sovon aantoonden
dat de staat van instandhouding van al deze vijf dieren slecht
is. En volgens hem zou de wetgever de jacht op deze dieren dus
moeten verbieden.

Willem  Schimmelpenninck  van  Oijen,  directeur  van  de
Koninklijke Nederlandse Jagersvereniging, wees erop dat Van
Duin de criteria van de Habitatrichtlijn en de definitie van
de Natuurbeschermingswet door elkaar haalde. De criteria die
Van Duin had genoemd over de staat van instandhouding staan in
de Habitatrichtlijn, maar de Natuurbeschermingswet gaat daar
niet van uit. Bovendien wees hij op een uitspraak van de Raad
van State, die had geoordeeld dat een daling van de omvang van
een  populatie  op  zich  niets  zegt  over  de  staat  van
instandhouding  van  een  soort.

Wildschade
LTO-bestuurder Arnold Michielsen wees tenslotte op de schade
die  wild  toebrengt.  „In  2021  was  de  toegekende  schade  37



miljoen euro“ vertelde hij de Kamer. „Dat is 6 miljoen euro
meer dan in 2020, en toen was de schade ook al 6 miljoen hoger
dan  in  2019.“  Die  schade  blijft  maar  toenemen,  wilde  hij
zeggen. „En bovendien is dat enkel de toegekende schade. De
werkelijke schade is, volgens een berekening van het CLM,
ruwweg vier keer zo groot.“

Het  voorkómen  van  wildschade  zou  niet  de  taak  van  een
ondernemer moeten zijn, vond hij. En bij de aanleg van nieuwe
natuur zou tegelijk moeten worden bekeken hoe de door wild
veroorzaakte  schade  vanuit  die  nieuwe  natuur  beheerst  kan
worden. „Dat gebeurt nog veel te weinig.“
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Hoe slacht je een zwaan? Hoe lang mag je wild
bewaren? Hoe ga je om met een ree: van ontweiden

tot vacuumeren van de bovenbil?
Er is een boek dat al deze vragen voor de Nederlandse jager
beantwoordt.

Een mooi cadeau voor Sint Nicolaas of de Kerst.
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Waidmannsheil is een robust boek
van  530  pagina’s  met  zeer
uitgebreide  foto’s  van  het
slachtproces  van  houtduif  tot
edelhert,  en  alle  andere  dieren
die  jagers  in  Nederland  kunnen
tegenkomen,  informatie  over
bewaartermijnen en materiaal. Met
behulp van de plaatjes kunt u elk
dier  stap  voor  stap  verwerken,
leest u hoe u met uw materiaal om
moet  gaan  en  hoe  u  het  vlees
daarna bewaart om er later mee te
kunnen  koken.  Een  stevig
naslagwerk  voor  iedere
(jong)jager.

Het boek is geschreven door Guido Camps, docent bij Stichting
Jachtopleidingen  Nederland  (SJN),  Herman  ter  Weele
zelfslachtende  slager  van  de  Veluwe  en  Thomas  van  Meel,
poelier uit Amsterdam. Waidmannsheil wordt geleverd in een
houten kist en een RVS wildhanger geschikt voor het kleinste
kleinwild als het zwaarste grofwild.

De wildhanger helpt om hygiënisch te slachten, en kan ook
gebruikt worden om het wild te laten rijpen. Wilt u weten hoe
lang u wild mag laten rijpen voordat u het slacht, ook dat
staat allemaal in het boek.

Waidsmannsheil is te koop in de betere jachtwinkel of via:
https://waidmannsheil.guidocamps.com/
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Op woensdag 9 november 2022 debatteerde de Tweede
Kamer in commissieverband over de staat van de
natuur in Nederland. Namens de SGP leverde Roelof
Bisschop een bijdrage en sprak onder andere over
de wolf, jacht, natuurherstel en PAS-melders in
Overijssel. Zijn bijdrage is hieronder te lezen.
 

Wolf
De SGP maakt zich grote zorgen over het exponentieel stijgende
aantal  wolven.  Honderden  schapen  zijn  het  slachtoffer.
Scholieren die over de Veluwe fietsen voelen zich onveilig.
Boeren gaan hun vee opstallen. Begrazing van natuurgebieden
wordt de voet dwarsgezet. Afrasteringen belemmeren de migratie
van eveneens beschermde diersoorten. Dit gaat niet goed!

Artikel  16  van  de  Habitatrichtlijn  biedt  ruimte  om  de
wolvenpopulatie  te  beheren.  Benut  die.  Biedt  ruimte  voor
afschot van probleemwolven. Wijs gebieden aan waar de wolf
geen problemen kan veroorzaken en zorg daarbuiten voor goed
beheer. Of wijs gebieden aan waar de wolf niet mag komen. Het
is niet alleen in het belang van dierenwelzijn, maar ook in
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het  belang  van  natuurbescherming  en  veiligheid.  Europees
gezien  staat  stringent  beheer  een  goede  staat  van
instandhouding  van  de  wolf  niet  de  weg.

Natuurmonitoring
Groot manco in het Natura 2000-beleid is dat we de lokale
staat van habitattypen niet weten. Die gegevens zijn hard
nodig om weg te komen bij de eenzijdige stikstoffocus. Waarom
duurt dat zo lang? Gaat de minister ervoor zorgen dat snel per
habitat op basis van monitoring bepaald wordt of sprake is van
verslechtering  of  niet?  Remkes  adviseerde  om  agrarische
experts te betrekken bij de ecologische autoriteit. Hoe pakt
de minister dit op?

Habitatrichtlijn
Samen met Remkes vinden we dat de Habitatrichtlijn een te
statisch karakter heeft en teveel uitgaat van de maakbaarheid
van de natuur. Herkent de minister deze constatering? Wil zij
dit samen met andere lidstaten op Europees niveau aankaarten?

Ook nationaal moeten we scherper zijn. Bij de provinciale
beoordeling van de kwaliteit van habitattypen wordt gekeken
naar het aantal typische soorten. Ook naar soorten die al
decennialang niet in een gebied voorkomen. Zowel Brussel als
Den Haag stellen dat het gaat om behoud van aanwezige soorten.
Wordt de provinciale beoordeling hierop aangepast? Anders kom
je nooit uit het juridische moeras.

Verordening natuurherstel
De SGP is geschrokken van de Verordening natuurherstel. Geen
verslechtering  van  de  natuur  buiten  Natura  2000  gebieden?
Allerlei bindende hersteldoelstellingen? Dit moeten we zo echt
niet doen. Het zet ons land op slot. Trekt de minister samen
met andere lidstaten de rode kaart?

Jacht
Gaat  de  minister  ervoor  zorgen  dat  er  een  landelijke
vrijstelling komt voor de jacht op de vos, een belangrijke



predator van weidevogels? Komt de minister voor het komende
broedseizoen  met  reparatiewetgeving  dan  wel  een  andere
oplossing voor de ontstane juridische impasse?

Europese hazenexperts schieten de wijze waarop de staat van
instandhouding  van  de  haas  is  bepaald  af.  Voor  algemeen
voorkomende soorten als haas en konijn is de Habitatrichtlijn-
methode ongeschikt. Volgens de gebruikte referentie zouden er
hazen kunnen voorkomen op het Malieveld. Hoe moeten die er
ooit komen? Hooguit als ze mee kunnen liften op de trekker bij
een nieuw boerenprotest…

Ik vraag de minister niet alleen de telmethode, maar ook de
beoordelingswijze van de staat van instandhouding tegen het
licht te houden. En dat zo snel mogelijk. Geen nieuwe sluiting
zonder goede informatie.

Bossenstrategie
De  minister  geeft  bosbeheerders  via  de  gedragscode
soortenbescherming  ruimte  voor  vlaktekap  tot  een  halve
hectare. Ik hoor veel experts zeggen dat ook het wegkappen van
een halve hectare de CO2-vastlegging ruïneert en negatieve
gevolgen  heeft  voor  de  biodiversiteit.  Waarom  kiest  de
minister niet voor een lager maximumoppervlak voor vlaktekap
en meer uitdunning?

Vermelden
identiteitsbewijsgegevens
referenten  op  gewijzigd
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Inlichtingenformulier  (WM32)
niet meer nodig

Zoals  eerder  aangegeven  is  de  e-screener
sinds  15  september  voorlopig  vervangen  door  een  vernieuwd
WM32-inlichtingenformulier. Op het gewijzigde formulier dient
de  aanvrager  nu  eveneens  zijn  of  haar  nationaliteit,
geboorteplaats en geboorteland in te vullen. Bovendien moeten
de drie referenten die het formulier ondertekenen nu ineens
ook een identiteitsbewijs, zoals paspoort of rijbewijs met het
nummer  en  datum  van  afgifte  vermelden.  Tegen  dit  laatste
hebben  de  KNSA  en  Jagersvereniging  succesvol  bezwaar
aangetekend: enkel een handtekening van de referenten volstaat
voortaan.

De KNSA heeft er, mede namens de Jagersvereniging, bij het
Ministerie en de Politie op gewezen dat met het invullen van
de identiteitsbewijsgegevens op het formulier, de referenten
privégegevens moeten afstaan die daarmee ook zichtbaar zijn
voor andere referenten en voor de aanvrager. Tenslotte is erop
gewezen  dat  deze  gegevens  geen  enkele  toegevoegde  waarde
hebben.

Wijziging per direct van kracht

De Korpsleiding van de Politie heeft inmiddels laten weten dat
zij het Ministerie van Justitie en Veiligheid zal vragen om
het  formulier  wederom  te  wijzigen.  Ondertussen  heeft  de
Politie  bevestigd  dat  aanvragers  en  verlengers  van  een
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jachtakte hun referenten kunnen berichten, dat de gegevens van
het  identiteitsbewijs  op  het  huidige  formulier  niet  meer
hoeven te worden ingevuld. Enkel de persoonsgegevens en een
handtekening van de referenten volstaan.

Zie het aangepaste digitaal invul wm32-inlichtingenformulier
politie november 2022

Hazenjacht blijft gesloten in
Utrecht, Limburg en Groningen
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Bodemprocedure
nodig voor definitief oordeel

De  dit seizoen te sluiten wordt doorgezet. Dat is het
oordeel van de voorzieningenrechter van het kort geding
dat 10 oktober jl. plaatsvond. De Jagersvereniging, NOJG
en FPG en de andere betrokken partijen constateren dat
het nodig is om dit onderwerp nu voor te leggen aan de
bodemrechter die een meer kritische toets hanteert dan
de voorzieningenrechter.

Het tegenvallende resultaat werkt niet door in de positie van
de Jagersvereniging, NOJG, FPG en andere betrokken partijen in
de bodemprocedure tegen de Staat. De bodemprocedure wordt op
korte termijn opgestart. Hierin wordt de beslissing om de
jacht op het haas en konijn te sluiten en de gronden waarop
dit  is  gebeurd  aangevochten.  In  deze  procedure  wordt  de
rechter verzocht om een definitief oordeel te geven over de
beoordelingsmethode,  die  moet  worden  gehanteerd  bij  het
bepalen van de staat van instandhouding van haas en konijn.
Deze  uitspraak  is  van  groot  belang  voor  de  volgende
jachtseizoenen en voor alle andere bejaagbare wildsoorten.

Complex
De door de jagersverenigingen aangestelde advocaten hielden al
rekening met een teleurstellende uitspraak in het kort geding.
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Dit omdat de gehanteerde methodiek en beoordeling van de staat
van  instandhouding,  complexe  zaken  zijn  voor  een
voorzieningenrechter om op een korte termijn uitspraak over te
doen.  Advocaten  Tom  Barkhuysen  en  Ali  al  Khatib:  “Deze
uitspraak  is  een  opstap  naar  de  bodemprocedure  waar  drie
rechters de besluitvorming van de overheid indringender zullen
toetsen. De betrokken Jagersvereniging NOJG en FPG zien deze
procedure met meer vertrouwen tegemoet, daar daarin wel de
gehele besluitvorming en en waarop deze is gebaseerd wordt
uitgezocht. het kan immers niet dat een overheid op onjuiste
gegevens besluiten neemt.

Uiterlijk  20  oktober
uitspraak voorzieningsrechter
jacht, haas in de provincies
Limburg, Utrecht en Groningen

 

Het kort geding dat de NOJG en de Jagersvereniging met
onder meer de FPG tegen de Staat hebben aangespannen om
een ontheffing te vragen op het ministeriële besluit om
het  jachtseizoen  op  de  haas  in  drie  provincies  dit
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jachtseizoen (2022/2023) te sluiten, diende vandaag in
de rechtbank van Den Haag.

‘Dit kort geding is echter een opstap, naar de hierop volgende
bodemprocedure waar zij ook de beslissing aan om de jacht op
het konijn te sluiten en de gronden waarop dit is heeft plaats
gevonden. Zij zien de uitspraak van de voorzieningenrechter
met vertrouwen tegemoet.’

Advocaten  Tom  Barkhuysen  en  Ali  al  Khatib  van  de
Jagersverenigingen  waren  helder  in  hun  pleitnota.  De
hazenstand is sinds de jaren ’60 alleen teruggelopen door de
intensivering  van  de  landbouw  en  toegenomen  bebouwing  en
infrastructuur. Maar juist niet op de velden waarop wordt
gejaagd. Bovendien is de afgelopen twintig jaar de trend van
de hazenstand stabiel. Welk nut dient het dan de jacht op het
haas  in  de  provincies  Utrecht,  Groningen  en  Limburg  te
sluiten?

Internationaal erkende wetenschappers
Bij  de  voorbereiding  van  het  kort  geding  hadden  de
Jagersvereniging, Federatie Particulier Grondbezit (FPG), de
Nederlandse Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG) en de
Wildbeheereenheid  Roerstreek  en  hun  respectievelijke  leden,
niets aan het toeval overgelaten. Zij zijn bij internationaal
erkende wetenschappers gespecialiseerd in hazenpopulaties te
rade gegaan om de onderzoeken van Wageningen Environmental
Research (WEnR) naar de staat van instandhouding van de haas
en het konijn tegen het licht te houden.

Deze wetenschappers kwamen onafhankelijk van elkaar tot de
conclusie dat bij de bewerking van de aangeleverde cijfers
discutabele  keuzes  gemaakt  zijn  rond  gebruikte  data  en
referentiejaren.  Bovendien  ligt  er  aan  dit  onderzoek  een
onjuiste beoordelingsmethode ten grondslag. De conclusie is
dat de staat van instandhouding van zowel de haas als het
konijn in het geheel niet in het geding is.



Ali al Khatib: ‘We hebben te maken met een politieke wens om
niet op hazen te jagen, die in een motie is opgenomen. Om deze
motie  ten  uitvoer  te  brengen  moet  de  minister  de  Wet
natuurbeheer wijzigen. Dit is niet gebeurd. De minister heeft
deze ingrijpende beslissing willen omzeilen door een aparte
regeling te treffen. De voorgestelde regeling doet echter geen
recht aan de situatie van de haas in Nederland, waarvan de
staat van instandhouding in het geheel niet in het geding is.
Er is dan ook geen enkele reden voor deze ongegronde beperking
van de jacht.’

Bodemprocedure
In de bodemprocedure zal een rechter ten gronde toetsen of de
ministeriële regeling onrechtmatig is, ook voor wat betreft
het konijn. De rechter wordt aan het einde van dit proces
verzocht  om  een  definitief  oordeel  te  geven  over  de
beoordelingsmethode die moet worden gehanteerd bij het bepalen
van de staat van instandhouding van de haas en het konijn. Dit
oordeel  is  ook  van  groot  belang  voor  de  volgende
jachtseizoenen en voor alle andere bejaagbare wildsoorten.

De  voorzieningenrechter  doet  uiterlijk  20  oktober
uitspraak in dit kort geding.

WM  32  inlichtingenformulier
kan nu worden gebruikt voor
de  nieuwe  aanvragers
jachtakte/verlof
Het  Ministerie  van  Justitie  en  Veiligheid  heeft  de
Regeling  wapens  en  munitie  gewijzigd.  Dit  is  bekend
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gesteld in de Staatscourant

De  e-screener  wordt  zoals  reeds  was  aangekondigd
voorlopig  vervangen  door  het  vernieuwde  WM32-
inlichtingenformulier  daar  de  e-screener  test  in  de
maand juli is opgeschort en geen nieuwe aanvragen meer
in behandeling mochten worden genomen bij de Politie.

Bij  het  indienen  van  een  verzoek  om  een  erkenning,
consent, ontheffing, een vergunning of een verlof, moet
nu  het  vernieuwde  WM32-inlichtingenformulier
gelijktijdig met het aanvraagformulier worden ingediend.
Vanaf  23  september  treedt  de  gewijzigde  Regeling  in
werking. 

Het  WM32-formulier  moet  in  de  eerste  fase  van  het
aanvraagproces  de  betrouwbaarheid  van  de  akteaanvrager
toetsen. Het ‘nieuwe’ WM32-formulier is aangevuld met een paar
extra vragen. In het formulier moeten nu ook de nationaliteit
en geboorteplaats- en land gevraagd.

Referenten moeten voortaan een handtekening zetten

Een  andere  wijziging  ten  opzichte  van  het  oude  model
formulier,  is  dat  referenten  voortaan  expliciet  en
ondubbelzinnig hun toestemming moeten verlenen om als referent
te worden opgevoerd. Ze moeten daartoe een handtekening zetten
op het formulier dat wordt ingediend door de aanvrager.

Mentale stabiliteit

Wanneer uit de antwoorden van het ingevulde formulier twijfels
of bezwaren omtrent de betrouwbaarheid van de akteaanvrager
ontstaan,  zal  de  politie  een  persoonlijk  gesprek  met  de
aanvrager willen voeren.

In  dit  gesprek  wordt  dieper  ingegaan  op  de  persoonlijke
omstandigheden van de aanvrager. Ook wordt contact opgenomen
met  referenten  om  het  beeld  over  de  akteaanvrager  aan  te
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scherpen. Indien er twijfels blijven bestaan over de mentale
stabiliteit, vraagt de politie een verklaring van een arts.
Hierin wordt vanuit medisch oogpunt gekeken naar indicaties,
waaruit  moet  blijken  of  de  aanvrager  wel  of  geen
vuurwapenbezit kan worden toevertrouwd. Mede op basis van deze
verklaring zal de politie vervolgens besluiten over het al dan
niet verlenen van de jachtakte.

Met het afronden van de wetswijziging en de herintroductie van
het vernieuwde WM32-inlichtingenformulier is de vertraging die
eerste akte-aanvragers de afgelopen maanden hebben opgelopen
naar verwachting snel van de baan.

Naar  verwachting  zal  binnenkort  een  nieuw  model  formulier
beschikbaar gesteld worden.

Tijdelijke oplossing

De herinvoering van het vernieuwde WM32-inlichtingenformulier
is  zoals  reed  aangegeven  een  tijdelijke  oplossing.  Het
ministerie zal de komende maanden onderzoeken op welke manier
de screeningsprocedure van wapenverlofhouders naar de toekomst
toe het beste uitgevoerd kan worden. In het eerste kwartaal
van 2023 zal het ministerie een update geven aan de Kamer over
een permanente oplossing. De NOJG heeft aangegeven hierbij
betrokken te willen worden.

De  Jagersvereninging,  NOJG,
FPG  en  Wbe  de  Roerstreek
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vragen in kort geding om een
voorlopige  voorziening  voor
opening jacht op haas

Het jachtseizoenen van de haas staat voor de deur. Daarom
hebben de Jagersvereniging, NOJG, FPG en Wbe de Roerstreek
besloten om via een kort geding om een voorlopige voorziening
te vragen. Dit kort geding vindt plaats op 10 oktober en zou
er voor moeten zorgen dat de jacht op de haas in ieder geval
toegestaan blijft. In een bodemprocedure tegen de Staat vecht
de NOJG en de Jagersvereniging daarnaast samen met de FPG en
Wbe de Roerstreek, het totale besluit van de minister voor
Natuur en Stikstof aan om de jacht op haas in drie provincies
en konijn landelijk voorlopig te sluiten.

Op 14 april 2022 kondigde de minister aan voornemens te zijn
de jacht op de haas in de provincies Groningen, Limburg en
Utrecht, en op het konijn in alle provincies, voor het komend
seizoen (2022/2023) niet te openen. Op 28 april 2022 heeft de
minister het ontwerp voor de daarmee gepaarde gaande wijziging
van de Regeling natuurbescherming gepubliceerd in het kader
van een internetconsultatie. In totaal zijn 3801 zienswijzen
ingediend  waarbij  partijen  ook  meerdere  zienswijzen  hebben
ingediend.  In  deze  zienswijzen  is  de  minister  verzocht
dringend af te zien van het voornemen de jacht op de haas en
het konijn te beperken, onder meer vanwege de constatering dat
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dit voornemen verschillende (inter)nationale rechtsnormen en –
beginselen zou schenden. Toch is de wijziging van de Regeling
natuurbescherming op 29 juli 2022 in werking getreden. Daarmee
is sprake van een niet gerechtvaardigde inbreuk op de rechten
van partijen.

De Jagersverenigingen zijn zeer ontstemd over het besluit van
de  minister  en  gaan  samen  met  de  Federatie  Particulier
Grondbezit (FPG), en de Wildbeheereenheid Roerstreek en hun
respectievelijke leden, een kort geding en een bodemprocedure
voeren tegen de Nederlandse Staat.

Staat van instandhouding

Het besluit van de minister is mede tot stand gekomen op basis
van een onderzoek van Wageningen Environmental Research (WEnR)
naar de staat van instandhouding van de haas en het konijn.
Anders dan de Universiteit Wageningen heeft gerapporteerd, is
de staat van instandhouding van deze twee diersoorten in het
geheel niet in het geding. De Jagersvereniging heeft al eerder
zeer  duidelijk  aangegeven  dat  er  aan  dit  onderzoek  een
onjuiste  beoordelingsmethode  ten  grondslag  ligt.  Ook  zijn
discutabele  keuzes  gemaakt  rond  gebruikte  data  en
referentiejaren.

Onjuiste aannames

Het besluit van de minister berust op onjuiste aannames over
de staat van de instandhouding van de haas en het konijn en
het  hanteren  van  een  onjuiste  beoordelingsmethode.  Daarom
heeft  de  Jagersvereniging  besloten  om  een  kort  geding  te
starten vanwege het niet openen van de jacht op de haas en een
bodemprocedure tegen de Nederlandse Staat te voeren. In de
bodemprocedure  zal  een  rechter  toetsen  of  de  ministeriële
regeling onrechtmatig is, ook voor wat betreft het konijn. De
rechter wordt verzocht om een definitief oordeel te geven over
de  beoordelingsmethode  die  moet  worden  gehanteerd  bij  het
bepalen van de staat van instandhouding van de haas en het



konijn. Dit oordeel is ook van groot belang voor de volgende
jachtseizoenen en voor alle andere bejaagbare wildsoorten.

Datum kort geding

Het kort geding zal plaatsvinden op 10 oktober 2022 om 09:00
uur. Wij houden u via de nieuwsbrief en de website op de
hoogte over de voortgang van de procedure.

Beide Jagersverenigen, FPG en
Wbe  de  Roerstreek  sommeren
MInister in een brief om de
wijziging  Regeling
Natuurbescherming  in  te
trekken
 

 

Namens  de  Koninklijke  Nederlandse  Jagersvereniging
(Jagersvereniging), de Federatie Particulier Grondbezit (FPG),
de Nederlandse Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG) en
de Wildbeheereenheid Roerstreek (WBE Roerstreek) heeft Stibbe
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Advocaten een brief gestuurd aan de Minister voor Natuur en
Stikstof.

Hierin sommeren genoemde partijen de minister dringend, om de
vorige week door haar bekendgemaakte wijziging van de Regeling
natuurbescherming (“Rnb”) in te trekken dan wel niet toe te
passen, zodat de jacht op het konijn en de haas op normale
wijze geopend kan worden op 15 augustus respectievelijk 15
oktober.

De  wijziging  van  de  Rnb  stuit  in  meerdere  opzichten  op
zwaarwegende bezwaren. Zo is dit besluit gebaseerd op een
onderzoek  waaraan  serieuze  gebreken  kleven,  waaronder  het
gebruik  van  een  duidelijk  onjuiste  en  ongeschikte
beoordelingswijze van de staat van instandhouding van hazen en
konijnen.  Daarmee  ontbreekt  een  feitelijke  en  juridische
grondslag om de jacht op deze wildsoorten te beperken.

Hier komt bij dat de regeling een inbreuk is op het Europees
Verdrag van de Rechten van de Mens. Bezwaarlijk is ook dat de
minister pas zeer kort dag (twee weken voor de start van het
jachtseizoen) met het besluit is gekomen, terwijl richting de
Tweede Kamer en betrokkenen telkens de verwachting is gewekt
en uitgesproken, dat ruim voor het jachtseizoen duidelijkheid
zou worden geboden.

Door middel van de gestuurde sommatiebrief wordt de minister
in  de  gelegenheid  gesteld  om  haar  besluit  in  te  trekken.
Blijft de komende twee weken een positieve reactie uit dan
zijn de organisaties genoodzaakt om juridische procedures te
starten.



Minister  besluit  om
jachtseizoen  haas  en  konijn
te beperken en bodemprocedure
en  kort  geding
Jagersverenigingen.

Jagersverenigingen starten bodemprocedure
en kort geding
De  minister  voor  Natuur  &  Stikstof  heeft  een  definitief
besluit  genomen  over  het  jachtseizoen  2022/2023.  Aankomend
jachtseizoen zal de jacht op konijn niet geopend worden. In de
provincies Groningen, Limburg en Utrecht geldt dat hetzelfde
voor het haas. De Jagersverenigingen zijn zeer ontstemd over
dit  besluit  en  gaat  een  bodemprocedure  voeren  tegen  de
Nederlandse Staat. Daarnaast zal er ook een kort geding worden
aangespannen waarin wordt gevorderd dat het besluit van de
minister wordt opgeschort.

Het besluit van de minister is mede tot stand gekomen op basis
van een onderzoek van Wageningen University & Research (WUR)
naar de staat van instandhouding van haas en konijn. Anders
dan  de  Universiteit  Wageningen  heeft  gerapporteerd,  is  de
staat van instandhouding van deze twee diersoorten in het
geheel niet in het geding. De Jagersverenigingen hebben al
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eerder zeer duidelijk aangegeven dat er aan dit onderzoek een
onjuiste  beoordelingsmethode  ten  grondslag  ligt.  Ook  zijn
discutabele  keuzes  gemaakt  rond  gebruikte  data  en
referentiejaren. De Jagersverenigingen zijn erg teleurgesteld
dat  ondanks  de  internetconsultatie  en  de  gesprekken  met
ambtenaren en beleidsmedewerkers, de minister toch het besluit
heeft genomen om de jachtseizoenen voor haas en konijn te
beperken. De internetconsultatie heeft ruim 3. 800 reacties
opgeleverd. De Jagersverenigingen ervaren dit als een enorme
steun in de rug. Al deze reacties op de internetconsultatie
bevatten  inhoudelijke  bezwaarpunten  vanuit  verschillende
hoeken. De Jagersverenigingen achten het dan ook onbestaanbaar
dat de minister stelt dat dit geen nieuwe inzichten heeft
opgeleverd.

Naast de inhoudelijke kritiek is de minister haar belofte om
het besluit ruim voor jachtseizoen bekend te maken aan de
Tweede Kamer niet nagekomen. Evenals de juridische stappen zal
de  Jagersverenigingen  richting  de  Tweede  Kamer  het
onzorgvuldige  proces  verder  aan  de  kaak  stellen.

Bodemprocedure
Het besluit van de minister berust op onjuiste aannames over
de staat van de instandhouding van de haas en het konijn en
het  hanteren  van  een  onjuiste  beoordelingsmethode.  Daarom
heeft de Jagersvereniging besloten om een bodemprocedure tegen
de Nederlandse Staat te voeren. Er wordt met FPG, LTO en NOJG
overleg gevoerd om de procedure samen met deze organisaties te
voeren. In de bodemprocedure zal een rechter toetsen of de
ministeriële  regeling  onrechtmatig  is.  De  rechter  worden
verzocht  om  een  definitief  oordeel  te  geven  over  de
beoordelingsmethode die moet worden gehanteerd bij het bepalen
van  de  staat  van  instandhouding  van  haas  en  konijn.  Dit
oordeel  is  ook  van  groot  belang  voor  de  volgende
jachtseizoenen en voor alle andere bejaagbare wildsoorten.

Kort geding
De jachtseizoenen van haas en konijn breken al spoedig aan.
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Daarom heeft de Jagersvereniging ook besloten om via een kort
geding om een voorlopige voorziening te vragen. Dit zou er
voor moeten zorgen dat de jacht op haas en konijn in ieder
geval  toegestaan  blijft  totdat  er  een  oordeel  is  in  de
bodemprocedure.

‘Besluit minister onrechtmatig en onnodig’
De  Jagersvereniging  is  van  mening  dat  het  besluit  van  de
minister onrechtmatig en onnodig is. Willem Schimmelpenninck
van der Oije: ‘Het besluit van de minister is gebaseerd op
zeer beperkte en onjuiste gegevens. Deze gegevens geven een
vertekend  beeld  en  stroken  niet  met  de  werkelijkheid.
Daarnaast stelt de minister zelf dat de jacht geen drukfactor
van belang is. Dit maakt dat het besluit van de minister niet
alleen onrechtmatig is, maar ook zeer onnodig’.

Schadebestrijding blijft mogelijk
Het besluit van de minister om de jacht op het konijn niet te
openen per 15 augustus heeft vooralsnog geen gevolgen voor de
schadebestrijding.  Op  grond  van  de  landelijke
vrijstellingslijst blijft het mogelijk om schadebestrijding op
konijnen uit te voeren. Datzelfde geldt voor het haas daar
waar er sprake is van een provinciale ontheffing.
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Gevolgen opschorten Escreener
voor  nieuwe  aanvragers
jachtakte/verlof
Geachte NOJG-leden,

 

Afgelopen vrijdag, 15 juli 2022, kreeg ik de brief onder ogen
waarin onze Minister van Justitie & Veiligheid de Tweede Kamer
mededeelt dat zij per direct het gebruik van de Escreener
opschort.  Een  daadkrachtig  besluit  dat  recht  doet  aan  de
uitkomst van het deskundigenrapport maar ook loon naar werken
is voor degenen die zich de afgelopen jaren onverminderd zijn
blijven  inzetten  voor  úw  rechten.  De  Escreener  voor
nieuwkomers wordt nu terug vervangen door het WM32 formulier
zoals  ook  bestaande  aktehouders  dat  altijd  zijn  blijven
gebruiken.

Deze vervanging van instrumenten vraagt om een aanpassing van
de Regeling Wapens en Munitie (RWM). De timing en uitwerking
van dit besluit is wat ongelukkig waardoor en nu een KORTE
vertraging ontstaat. Mede namens de NOJG ben ik direct aan de
slag gegaan, ditmaal in goede samenwerking met politie, om te
bezien  of  we  een  werkwijze  mochten  hanteren  die  deze
onbedoelde vertraging zou wegnemen. Momenteel wordt daarover
nog overleg gevoerd.

Mocht men niet tot een praktische oplossing kunnen komen, dan
wordt  verwacht  dat  de  genoemde  reparatie  uiterlijk  half
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september is gerealiseerd. In het eerste kwartaal van 2023 zal
het ministerie van Justitie & Veiligheid een update geven aan
de Kamer over de zoektocht naar een permanente oplossing. Dit
staat  dus  los  van  de  tussentijdse  wijziging  die  nu  in
september  verwacht  wordt.

Wel ik wil u meegeven dat nieuwe aanvragers die de Escreener
reeds met een ‘groen vlaggetje’ hebben afgerond hun aanvraag
gewoon afgehandeld krijgen. Mensen die rood hebben gescoord
zullen mee moeten in het nieuwe regime. Er bestaat een kans
dat niet elke afdeling korpscheftaken al op de hoogte is van
wat de gevolgen zijn deze recente ontwikkelingen. Mocht u
tegen problemen aanlopen dan kunt u zich melden bij de NOJG en
zullen zij uw vraag aan mij doorzetten.

Het bovenstaande is gebaseerd op de informatie zoals deze in
dit  nog  prille  stadium  nu  bij  mij  bekend  is.  Mochten  er
veranderingen  optreden  dan  zal  ik  u  hiervan  op  de  hoogte
brengen.

 

Met vriendelijke groet,

 

Rob Boom
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Test  E-screener  per  direct
opgeschort

Op  15  juli  2022  heeft  de
minister van Justitie en Veiligheid, mevrouw Dilan Yeşilgöz-
Zegerius, in een brief aan de Tweede Kamer laten weten het
gebruik  van  de  e-screener  voor  nieuwe  aanvragers  van  een
jachtakte of wapenverlof per direct op te schorten.

Het afleggen van de e-screener test is daarmee (voorlopig)
niet langer vereist om in aanmerking te kunnen komen voor een
jachtakte of wapen verlof.

Zij informeerde de Tweede Kamer in een Kamerbrief, dat zij
besloten  heeft  om  de  toepassing  van  de  e-screener  als
onderdeel van het wapenverlofverleningsproces per direct op te
schorten. De redenen die tot dit besluit hebben geleid zet ik
hieronder  uiteen.  Zij  is  voornemens  vooralsnog  een  ander
instrument in de plaats van de e-screener te stellen. Hiertoe
zal ik de Regeling wapens en munitie (Rwm) op korte termijn
herzien.

Zie de volledige Kamerbrief hieronder als PDF.

https://www.nojg.nl/test-e-screener-per-direct-opgeschort/
https://www.nojg.nl/test-e-screener-per-direct-opgeschort/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2021/04/Ministerie_van_Justitie_en_Veiligheid_Logo.png


 Bezig met laden...

 Duurt het te lang?

 Laad het document opnieuw
|  Openen in nieuwe tab

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2022/07/Opschorting_gebruik_e-screener_Wet_wapens_en_munitie.pdf
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2022/07/Opschorting_gebruik_e-screener_Wet_wapens_en_munitie.pdf


Download

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2022/07/Opschorting_gebruik_e-screener_Wet_wapens_en_munitie.pdf

